SAINT MINA AND POPE CYRIL VI COPTIC ORTHODOX CHURCH

(Issue 140, Sep. 8th, 2019)



Being with Him in heaven there will be surely no more tears, no funeral trains, no badges of mourning. Saint John in the book of revelation confirm such saying "There shall be no more death, nor sorrow, nor crying. There shall be no more pain, for the former things have passed away." (Revelation 21:4). Sickness cannot exist in the atmosphere of heaven as Isaiah said "And the inhabitant will not say, "I am sick"; the people who dwell in it will be forgiven their iniquity." (Isaiah 33:24).

Fr. Anthony Micheal



The church celebrates the Feast of El-Nayrouz (Beginning of the Blessed Coptic Year) on Thursday, September 12th, by praying the Coptic New year Liturgy from 8 am to 10 am. SMPCVI church wishes you a Happy New Coptic Year.

Original Sin & Atonement

Original Sin(s) in the Orthodox Perspective:

It is written, "God created man in His own image; in the image of God He created him; male and female He created them" (Gen 1:27). Adam and Eve were good (Gen 1:27); they had a 'good' human nature that was created 'in the image of God'. After the fall, this image was distorted; the human nature was wounded, weakened and damaged by sin. Corruption, a predisposition and a tendency to sin invaded the human nature. It is written that Adam begot a son in his own likeness, after his image (Gen 5:3). In other words, Adam begot a son in his own 'distorted' image. Therefore, St. Paul said, "we all once conducted ourselves in the lusts of our flesh, fulfilling the desires of the flesh and of the mind, and were by nature children of wrath, just as the others" (Eph 2:3). In fact, H.H. Pope Shenouda analyzed the original sin in his book 'Adam & Eve' and concluded that they were guilty of 27

sins!... to be continued

Bishop Youssef, Coptic Orthodox Diocese of the Southern US



Holy liturgy:

Wednesday: 8–10 am Friday: 8:00-10:00 am Sunday: 8-11: 30 am

Vesper & Bible Study: Saturday: 7- 8:15 pm

Midnight Praises: Saturday: 8:30-10:30 pm

Prayers Meeting: Thursday: 8 - 10 pm

Sunday School: Sunday: 12 - 1pm

Hymns classes: Saturday: 6 - 7 pm

Servants Meeting: Sunday: 1:15 - 2:00 pm

Pope Cyril Meeting: Friday: 10:30 - 12:30

Holy Family Meeting: Friday: 7:30 – 9:30 pm

Choir:

Friday: 7:30 - 9 pm **Children's Choir:** Friday: 7 - 8 pm

Kids' Club:

Saturday: 3:0-6:0 pm Youth Meeting: Friday: 8:0-10:0 pm The Songs and Contemplations Monthly Meeting: Last Friday of every month from 9:30-10:30pm

" Blessed be the LORD God of Israel From everlasting to everlasting! Amen and Amen." (Psalm 41: 13)

مواعيد القداسات:

الاربعاء: 8:00 –10:00 الجمعة: 8:00 – 10:00 الاحد: 8:00 –11:30

العشية ودراسة الكتاب المقدس:

السبت: 7 - 8:15 م

تسبحة:

السبت: 8:30 – 10:30 م

اجتماع الصلاة:

الخميس: 8 - 10 م

خدمة مدارس الاحد:

الاحد: 12 – 1 ظهرا

فصول الحان:

السبت: 6 -7 م

اجتماع الخدام:

الاحد: 2:00-1:15 ظهرا

اجتماع البابا كيرلس:

الجمعة: 12:30 – 12:30

اجتماع الأسرة:

الجمعة: 7:30 – 9:30م

الكورال:

الجمعة: 7:30 –9 م

كورال الأطفال:

الجمعة: 7 – 8 م

نادى الأطفال:

السبت: 3:0 -6:0 م

اجتماع الشباب:

الجمعة: 8:00 – 10:00 م

أجتماع الترانيم والتأملات:

الجمعة الأخيرة من الشهر من 9:30 – 10:30 م

" مبارك الرب إله إسرائيل ، من الأزل وإلى الأبد . آمين فآمين " (مز 41: 13)

وجودنا في السموات معه بداية لنهاية دمع العيون و المآتم و علامات الحزن. هذا ما أخبرنا به يوحنا الحبيب في سفر الرؤيا لكي يفرح القلوب "وَالْمَوْتُ لاَ يَكُونُ فِي مَا بَعْدُ، وَلاَ يَكُونُ خِي مَا بَعْدُ، لأَنَّ الأُمُورَ الأُولَى قَدْ مَا بَعْدُ، وَلاَ يَكُونُ حُزْنُ وَلاَ صُرَاحٌ وَلاَ وَجَعٌ فِي مَا بَعْدُ، لأَنَّ الأُمُورَ الأُولَى قَدْ مَضَتْ." (رؤيا 21:1). حتى أمراض النفس و الجسد سوف لا يكون لها مكان. هذا ما وضحه أشعياء النبي عندما قال… "وَلاَ يَقُولُ سَاكِنٌ: «أَنَا مَرضْتُ». الشَّعْبُ السَّاكِنُ فِيهَا مَغْفُورُ الإِثْمِ." (أشعياء 24:33)..

القس: أنطونيوس ميخائيل

أخبار الكنيسة:

تحتفل الكنيسة بعيد النيروز (رأس السنة القبطية) يوم الخميس الموافق 12 سبتمبر بصلاة القداس الالهي من 8 الي 10 ص

الكنيسة تتمني لكل ابناءها عام قبطي سعيد.

الخطيئة الجدية والتكفير عنها:

الخطية الجدية في المفهوم الأرثوذكسي:

مكتوب في الكتاب المقدس، "فخلق الله الإنسان على صورته. على صورة الله خلقه. ذكرا وأنثى خلقهم. "(تك 1: 27). لقد خلق الله آدم وحواء بطبيعة صالحة و كانت لديهم طبيعة إنسانية "جيدة" خلقت "على صورة الله".

بعد السقوط، تم تشويه هذه الصورة. والطبيعة البشرية أصيبت بالفساد، فقد أضعفتها وأتلفتها الخطيئة. لقد غزا الفساد والميل إلى الخطيئة الطبيعة البشرية. و أيضا نجد أنه مكتوب "وعاش آدم مئة وثلاثين سنة، وولد ولدا على شبهه كصورته ودعا اسمه شيثا."(تك 5: 3). بمعنى آخر، ولد آدم ابنًا في صورته "المشوهة" بطبيعته الفاسدة التي تميل الي الخطيئه. لذلك، قال القديس بولس، "الذين نحن أيضا جميعا تصرفنا قبلا بينهم في شهوات جسدنا، عاملين مشيئات الجسد والأفكار، وكنا بالطبيعة أبناء الغضب كالباقين أيضا" (أفسس 2: 3). في الواقع، قام البابا شنودة بتحليل الخطيئة الجدية في كتابه "آدم وحواء" وخلص إلى أنهما مذنبان في 27 خطية! ... للحديث بقية

أنبا يوسف، أبرشية الأقباط الأرثوذكس في جنوب الولايات المتحدة